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V T ĚSN: ŕ fedfi oUT ŕ , r. k ve tá i • ItSNÔ  i I 
O d Celostát .1 \ r e n c e s koškolaků uplynul loni v pros 

Domníváme se, že je t. e a '¿rekapit ovat cinn st ys košk láků v tomto 
s zamyslet se nad ito'-.ná. dals mi perspektivami« 

První CKV předcházely tři roky intensivních kuloárových polo- i oficiál= 
nich jednání, jejichž prvním výsledkem bylo ustavení Vysokoškolského obvodního 
výboru a povolení pro veřejnost mnohem hmatatelnějšího pražského Majáles 65» 
V období po prvním majáles si studenti začali uvědcmovet svůj význam, i svoji 
doposud celkem spící síluo Byli jsme přesvědčeni, že dobrou koordinací činnosti 
jednotlivých fakult a taktním postupem budeme moci prosazovat své oprávněné 
zájmy a že tato činnost nebude narážet na tak absurdní potíže, jaké byly dříve 
obvyklé. Tyto názory se projevily v plné síle v prosinci 1965 na zmíněné kon-
ferenci, kdy zástupci vysokoškoláků byli připraveni otevřít okna zdravému vzdu-
chu ve všech klíčových otázkách» Lze říci, že se zde zformovala inteligentní 
skupina lidí schopná vést a vznikalo i zázemí, z kterého bylo možno čerpat pod" 
něty i sílu potřebnou k další práci« 

Vznikla dokonce situaee 9 kdy nás společnost ušima svých zástupců začala 
vnímat jako kolektiv, který má předpoklady k řešení mnoha problémů zajímajících 
nejen vysokoškoláky a který tyto problémy řešit chce» Nebylo ovšem jisté, zde 
jsme začali být pouze vnámáni nebo zda budeme k řešení také přizváni. Loni v pro-
sinci jsme se domnívali že ano. 

Zde je nutné připomenout pár faktů z této konferenceo Bylo zde pronese-
n o mnoho příspěcků, kritizujících vybavení škol, sociální zabezpečení, možnosti 
cestování na. západ atdc Principiální význam však měly příspěvky, týkající se 
stavu ÖSM a vztahu studentů k e společnosti. Byl to zejména příspěvek vypracova-
n ý skupinou z PSI, přednesený Jiřím Müllerem. Podstattu příspěvku lze vyjádřit 
takto» 8 SM existuje spíše díky podpoře státu než díky podpoře mládeže, aby se 
stalo skutečnou organizaci mládeže musí být politickýmmluvčím mládeže a n a pou-
ze prostředkem k jejímu ovlivnování« V závěru byl potom obsažen návrh na dife-
renciaci v 5SM, konkrétně rozdělit ČSM na tři autonomní organizace pro studen-
ty, pracující mládež a mládež středoškolského věku» Tento příspěvek byl bouřli-
vě diskutován a konference rozhodla vytvořit tsv« "Vomisi jedenácti", která 
dostala za úkol vypracovst pro sjezd ČEM, který se bude konat letos, podrabný 
návrh změny struktury ÖSM. Komisí tvořili autoři ?mín?ného návrhu, spolu a au-
tory několika jiných důležitých příspěvků a několika členy VŠR CSM. 

Po konferenci nastala opět různá jednání zákulisní i veřejnáo Pokud 
jsme dokázali věc sledovat, elán studentů a zájem o řešení z vyšších míst pomá~ 
l u upadaly« V listopadu 1966 byla konference pražských vysokoškoláků a bylo za= 
jímavé pozorovat změnu, jež nastala za jeden jediný rok. Optimismus roku 1965 
- nikde. Tvůrčí atmosféra - pouze zbytky« Zájem veřejnosti - soud^ podle význam-
nosti delegovaných zástupců i obsahu jejich projevů - nevalný. Naše cíle, dotý-
kající se dříve oblaků, nyní klesly kamsi k zemi a i u ní se líně plazily. 
Důvody? J e jich mnoho a žádné« Obvykle se poukazuje na hodnocení a přehodnocení 
Majáles 66 (nejen v Praze, ale i v jiných městech)« Nepříjemné pocity jist¿ vy-

volalo i rušení fakultních časopisů« Konečně je přirozené, že jednou opadne 
počáteční nadšení a na jeho místo nastoupí poznání drsné skutečnosti. Zásadní 
otázkou ovšem zůstává, do jaké míry budou naše hlasy vyslyšeny, jaký bude ve 
skutečnosti zájem ústředních orgánů o základní reformu ÖSM« Zde je zarážející 
tato událosts Jiří Müller, spoluautor výše zmíněného návrhu a donedávna "len 
předsednictva VOV Praha byl těsně před vánocemi vyloučen ze studia na FST, sou-
časno byl i vyloučen z ?£M a zároveň obdržel povolávací rozkaz. Podrobnosti ce-
lého řípě 'u zde nemůžeme rozebírat, v souvislosti s tímto článkem je však. po-
zoruhodný fakt, že jedním z důvodů s které udává MV ČSM pro jeho vyloučení z ČStó 
je právě jeho spoluautorství zmíněného návrhu, jak bylo tlumo'eno předsednictvu 
YÖV řiVo Tento důvod nevzbuje dojem upřímného přístupu MV ČSM k této prob", ema-
ti ce. 

Z dokumentu ŮV ČSii nazvaném "Vstříc V« sjezdu ČEM" citujeme? "ústřední vy» 



PROHLÁŠENÍEĽZWI 
V prosinci 1966 byly z rozhodnutí kolegia rc-'x s ČVUT v Fráze zastaveny 

fakultní časopisy Buchar (fakulta strojní), Polír (fakulta sifcvební) a Zkrat 

(fakulta elektrotechnická)o Zkrat byl v době rozhodnutí v tisku a Polír, který 

byl zastaven již v říjnu děkanem fakulty, byl do tisku připraveno Místo nich má 

vycházet - v době blíže neurčené = časopis ČVUT, který se má jmenovat Technika. 

Domníváme se, že rozhodnutí kolegia rektora nebralo v úvahu všechny as-

pekty dotčeného problému» Smyslem fakultních časopisů, stručně řečeno, je sezna-

movat čtenáře se specifickou problematikou jednotlivých fakult a zejména organi-

zací ČSMo Tuto náplň může časopis typu Techniky jen stěží obsáhnouto Ze zkuše-

ností je dostatečně známo, že oficiální časopisy, tzv. velké, s placenými redak-

tory, vydávané rektoráty nebo několika společenskými organizacemi najednou jsou 

mezi studenty mnohem méně oblíbené než časopisy "malé", protože si většinou ne-

dokáží uchovat potřebný kontakt s živým a rozmanitým děním na fakultách» Příči-

ny tohoto stavu jsou hlubší a nechceme je zde rozebíráte Dosavadní praxe však 

tento fakt plně potvrzuje. Kromě toho jsou tyto časopisy značně deficitní, jak 

prokázal průzkum provedený VŠR CSM» Naproti tomu skromě vydávané a studentům 

bližší fakultní časopisy jsou finančně soběstačné» 

Nejsme přesvědčeni, že časopis Technika bude vůbec někdy vycházet, I kdy-

by bylo vycházení Techniky zajištěno, což bychom uvítali, bylo by neuvážené ná-

silně přerušovat tradici a kontinuitu fakultních časopisů na ČVUT« Stranické 

orgány stavební i elektrotechnické fakulty podporují další vydávání Políra i 

Zkratu, přinejmenším do vyjití Techniky» Soudíme však, že fakultní časopisy i 

Technike mohou existovat vedle sebe, protože jejich tematika se nepřekrývá, na-

opak, budou se vzájemně doplňovat» Jakýkoliv administrativní zásah zde ničí ini-

ciativu studentských organizací ČSM, 

E 1 Z Í 8 (Elixír, Impuls, Zkrat, Polír) 
+ Ekonom (VŠE) 

V TĚSNĚ JEDNOTĚ K VĚTŠÍ TĚSNOSTI (pokračování ze str» 1) 

bor ÔSM rozhodl v rámci příprav V. sjezdu ČSM uskutečnit veřejnou diskusi o sou-
časném postavení, potřebách a úkolech mládeže ČSSR i poslání a struktuře mládež-
nické organizace. Diskutovat se bude na výročních schůzích základních organizací 
CSM, veřejných shromážděních mládeže, schůzích zájmových sdružení, plenárních 
zasedáních OV a KV ČSk a na stránkách mládežnického tisku«" Zdá se tady, že ÚV 
ČSM má zájem o vyřešení otázky organizace nládeže» Nezbývá nám než doufat, že 
návrhy vyšlé ze studentských řad na V. sjezdu prorazí» 

REDAKCE 



Kdo je Jiří Müller 
ti i v, 

Pod tímto titulkem přinesl řpravodaj VOV informaci o bývalém posluchači Fakul-
ty strojního inženýrství a také 'bývalém členu ČSM,který zastával řadu nikoliv 
bezvýznamných funkcí.Naposledy pracoval jake Člen předsednictva VOV a byl v Komi-
si jedenácti Vysokoškolské rady ÚV ČSM,pověřené předloňskou konferencí vysokoško-
láků vypracováním návrhu na změnu struktury ČSM. 

0 tom všem je nutno hovořit v minulém Čase,nebpí J.Muller je v této době ve 
výkonu vojenské zájcladní služby.Tomu ovšém předcházel« vyloučení za šk»ly (4.roč-
níku FSI) a vyloučení z ČSM.Toto vše se odehrálo 22.a 23.12.66. 0 týden p»zději 
(27.12.)obdržel povolávací rozkaz,na jehcž základě je od 5«1»1967 na v»jně. 

Kdo nebo co přiměl» děkana FSI ke změně rozhodnutí z původního přerušení 
(od května 1966)na vyloučení není dostatečně známf.Zato o vyloučení z CSM bylo 
od MV ČSM poskytnuto dost materiálu,i když do této deby bohužel Ú3tního.P»skytl 
ho na zasedání předsednictva VOV předseda Městského výboru s. pobořil. 
Důvody jsou zhruba tyto: 

J.Muiler vystupoval na seminářích fakultních časopisů proti KSČ.Na I.celostát-
ní konferenci vysokoškoláků se ve svém diskusním příspěvku zabýval strukturou a ob-
sahem práce ČSM a žádal .od ČSM oponenturu proti straně.Tyto své názory uplatňoval 
i v těch ogánech VOV do kterých byl zvolen a nevzdal se jich ani po mnňha pohovo-
rech se stranickými a svazáckými funkcionáři. 

Jako hlavní důvod je však uváděno to,že docházel na čínské velvyslanectví,kde 
se zúčastňoval besed na kterých se hovořilo o Vietnamu a o čínské kulturní revo-
luci.Své návštěvy zdůvodňoval tím,že chtěl získat autentické informace.Městský 
výbor tento důvod neuznal,nedoí náš tisk jich prý přináší dostatek.I když jak 
v Číně tak u u nás stojí^v čele komunistická strana,názory jsou tak rozdílné,že 
snad skutečně neuškodí vyslechnout si názory druhé strany,i když s pi mi nesouhla-
síme.Městský výbor však jeho činnost posuzoval jako ilegální ,neboí; J.Müller o ní 
údajně neinformoval VOV, , 

VOV na svém mimořádném zasedání &8.1.67 projednal celý případ a na základě 
dosavadní činnosti J.Mullera požádal MV o revizi rozhodnutí,které VOV považuje 
za neopodstatněné.MV své rofehodnutí odmítl změnit s tím,že o celé bude jednat UV ČSM. 
Z dalších bodů usnesení vyjímáme tyto: „ 
a) Plénum VOV považuje i nadále J.Mullera za člena VOV a PVOV až do konešného vy-
řízení jeho odvolání. 
b) Informovat cc nejširší sťudenskou veřejnost o celém případu a e stanovisku VÜU. 
c) Poslat (J.Mullerovi děkovný ďopid za jeho-práci a opis dopisu zaslat také na 
jeho vojenskou posádku. 

Medici zakládají svou oborovou organizaci. 
• \ 

Uvnitř čísla otiskujeme zprávu o schůzce fakultních výborů lékařských fakult, 

(kde se m.j. hovsří také o přípravě oborové organizase mediků.Díky nemožné výrobní 
lh£itě našeho časopisu stačili medici zatím připravit návrh statutu této erganizace. 
V mírně zkráceném znění jej přetiskujeme. 
I. Název organizace: 

SOCIETAS MEDI GIME STUDIOSORU^ BOHEMOSLOVAKORUM 
II. Čil organizace: t 
1) Soustředit aktivitu studentů medicíny a zaměřit jí k výchově všestraně vzděla-
ných a vysoce kvalifikovaných odborníků;poskytovat jfro tento cíl všechny materi-
álové , organizační a finanční prostředky. 
2) Stimulovat a prohlubovat vzájemnou pomoc a spolupráci mezi studenty medicíny. 
3) Navaz»vat a udržovat těsné kontakty se studenty medicíny ze všech zemi sveta, 

bez jakékoliv diskriminace politické,náboženské a rasové,na bázi ryze profesionální 



III »Obecné zásady činnosti SMSB: 
a) Uvádí do praxe usnesení generálního zssedááí (předseda + vedoucí jednotlivých 
týmů ) a pokyny předsedy Sdružení .Striktne kontroluje plnění XKÁxxýxjrr. zadaných 
úkolů,přitom dbá o přísnou kontrolu shora dolů a ppačným směrem. 
b) Koordinuje práci studentů v. oblasti studia,SVK,sociální problematiky a meziná-
rodních styků.Náplň práce je možno měnit podlo t»ho,jak si to vynutí praxe. 
c) Ná studijním úseku organizuje výměnu přednášek,výměnu studentů na krátkodobé 
a dlouhodobé praxe,spolupráci fakult při zajišťování úzkoprofilových skript 
a učebnic,výměnu názorných pomůcek e výukových filmů. 
d) Prohlubuje práci v oblasti SVK tou formou,že umožňuje spolupráci studentů na 
společných námětech,dále umožňuje výměnu členů komisí a přednášejících studentů 
u příležitosti fakultních kel SVK. 
e) Navazuje s^álé a těsné kontakty s asociacemi v zahraničí,organizuje výměnné 
praxe ,studijní zájezdy,výměnu informací,odborné semináře a další psolečné akce. 
Pro svoje potřeby zřizuje vlastní devizové konto. 

IV. Struktura organizace: 
A.l. Všech výhod,plynoucích z členství v organizaci mohou používat jen členové 
organizace. 
2. Mezi členy organizace nelze zvýhodňovat žádnou skupinu (např. podle členství 
v jiných organizacích). 
3. Výhody poskytované jen části členů (zahr.zájezdy) se budou rozdělovat podle-
hledisek platných pro členy Sdružení. 
4. ČI enem Sdružení se může stát keždý student medicíny,bez ohledu na to,jestli 
je,nebo není členem ČSM. 
5. Povinností člena je: 
a) Zaplatit při vstupu dc organizace členský příspěvek ve výši 20 Kčs za každý 
rok dtudia. 
b) Aktivně se podílet na práci organizace. 
c) V případě zvolení do funkcg plnit důsledně a beze zbytku povinnosti z toho 
plynoucí, 
Bol. Nejvyšším orgánem Sdružení je generální shromáždění - společná schůze před-
sedů a příslušných vedoucích týmů cleňských fakult(stud.,sociální,SVK,mezinárodní) 
Schází se nejméně jednou ročně. 
2. V období mezi generálními zasedáními vode práci Sdružení předsednictvo,volené 
gen. zasedáním vždy na jeden rok. 
B.a) Voľby předsednictva jsou tejné.Každý z členů zasedání disponuje počtem 
hlasů,3tánovenjm v závislosti na počtu studentů fakulty 
klíčem 1:500. & r 
C. Všechny funkae ve. Sdružení budou obsazovány jen. studenty funkcionáři-amatéry. 
Výjimku tvoří jen mezinárodní tým,kde mohou pracovat i absolventi. 

Zdá se tedy,že medici našly dobrou cestu k překonání nedobrého stavu orga-
nizace vysokoškoláků.Podobná oborová organizace studentů škol chemicko — techno-
logických já už delší dobu předmětem jednání mezi jednotlivými výbory ČSM a zdá se 
že "bude ustanovena. 

Otištěný statut je gouěáfetí širší iniciativy studentů medicíny.Souvisí 
s návrhem na přestavbu-ČSM,který by se měl alespoň na vysokých školách stát výbě-
rovou organizací,do které by byly členové přijímáni až po roční lhůtě,za předpo-
kladu,že bodou o práci v ní mít skutečný.zájem.Tato erganiza«e,výběrový ČSM,by 
byla organizací politickou,na rozdíl od napolitické organizace oborové.Nezbývá 
než doufat,že tento moudrý projekt dojde uskutečnění. ^^ 

. XmXXXXXXXXXXX.XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX/: X 
Beseda se stranou 

' Upozorňujeme na další z besed Strana hovoří s mládeží,která se koná v pátek 
řf3';března v 15 hodin v Šámalové posluchárně na býv. VŠZ. 0 aktuálních otázkách 
bude hovořit s. Vaculík, kandidát ÚV KSČ. 



H LAS Z BRNA 
Ve dnesh 19» a 20» listopadu se k o n a i W na. chatě LF společné zasedání 

FV ČSM lékařských fakult UK v Bratislavě a UJEP v Brně o 0 závěrech jednání in= 

formoval U 66, časopis University JoEoPurkyně v Brněs 

"Oba FV navrhuji, aby ^ v š e c h n a usnesení pražské konference vysokoško= 

láků byla v plném rozsahu realizována a plnění bylo zkontrolováno na mimořádné 

konferenci vysokoškolákůo Klademe na svolání Héto konference zvláštní důraz a 

žádáme, aby její termín byl stanoven tak s aby waožäoval dostatečnou přípravu 

Va sjezdu ČSM» 

F V Čsli se shodly na tom, že je nereálný požadavek vysokoškolského záko-

na, aby ČSM reprezentoval jak svasáky, tak i nesvazáky při jednání se státním 

aparátem 0 Jsme toho názoru, že FV může reprezentovat jen svoje členy, na které 

má vlivo Za současné situace nemá ČSM potřebný vliv ani na váecH^í) své členy» 

Nemůže proto reprezentovat i nečleny ČSM» 

V druhé části jednání 3e rozvinula debata o oborové splupráci studentů 

lékařských fakult» FV se rozhodly předložit ostatním lékařským fakultám návrh 

n& statut oborové organizace s příslušným vysvětlením a zdůvodněním»" 

KACIIEKRAN 

Již devátý karneval chemiků - Kachekran - se letos koná 2J»března, opět 

v Lucerně od 20 do 3 hodin ráno» 

Vyloučení J» M l l e r a » 

V úvodníku tohoto čísla je poznámka o vyloučení J» MBLLERA ze studia na 

FSI ČVUT a z ČSM» Přesné informace k této otázce nemůžeme zatím podat, poněvadž 

nemáme k disposici žádné písemné materiály» Je zatím možné sdělit jen to, že 

J» MÍJller měl v uvedené době přerušené studium» V současné době je již na vojně» 

Úplné informace přineseme v příštím čísle» 

JHÉEĽ 
W ČSM přivítal v listopadu loňského roku dvě návštěvy delegátů zahranič-

ních mládežnických organizacío Byla to delegace Vysokoškolského výboru Komsomolu 

a rumunské mládežnické organizace» Na obou besedách jsme prodiskutovali otázky 

struktury, organizace, zaměření mládežnických organizací a jejich vyhlídky do 

budoucna» Obě besedy byly pro obě strany valmi užitečné a objasnily některé spor-

né otázky» T'ak např» postavení sovětského Komsomolu je takové, že rozhoduje o vy= 

loučení či nevyloučení posluchače ze školy» V Rumunsku zase existuje kromě výbě-

rové politické organizace pro všechnu mládež ještě samostatný studentský svaz, 

který má funkci odborářskou a hájí zájmy studentů v sociálních otázkách. 
HSM 



DEMOKRACIE ápdiUčnost v ŮSM 
Tato úvaha byla napsána loni na jaré© Některé *ěcsi se od té doby změnily-

~např© volby VOV proběhly tajným hlasováním při výběru kandidátů o polovinu 
větším než byl p&čet mißt - některé návrhy mají nádech novoty doposud* 

Ze všech stra** slyšíme nářky .ca malou aktivitu lidí;. na to, že všechno 
dělá jen hrstka nejakidvnějflifíh9 aid© 9 atdo Frxciny jsou hledány ledaskde, Přes 
ně ji « odhadovány: protože důkladný sociologicky rozt: or9 který by je mohl od-
halit, ae neprovádí a ajakö^y5 které se porůznu provádějíc, mohou ukázat jen část 
souvislosti n a ne vždy dostatečně reprezentativním vzorku© Nicméně* i tak? díky 
sa ně o 

Domníváme se že důvody pasivity lidí jsou dvojího typu© Jednak existuje 
bezpochyby jt^j^kq^mgj»^ pracovat^, díky myšlenkové sterilitě některýcho Soudíme 
yaak., že pŕeT&šujieíia důvodem Je jiný fakt - nechuí pracovat, z důvodů lapidár-
ně yyjádřených dvěma odlišnými včtamis wCo bych z boho měl" a "Co tam sám zmů-
žu* 0 Hodné hochy9 patřící mezi mluvci první věty, pokládáme vůbec za největší 
nebezpečí pro Svaz mládeže© Druhá věta pak je pronášena lidmi9 kterým zkuše<= 
nosti posledních let a existující skutečnosti vzaly veškerou chut aktivně se 
angažovat© Sast** jsme svědky paradoxní situace9 že studenti« kterým není lhos= 
tejné9 co se děj«, vystupují 2 ČSM© 

Veškerou činnost ve Svazu lze rozlišit na dva základní typy© První, který 
p r * přesnost budeme důsledně nasývat aktivito»u9 zahrnuje nejrůznějsí zájmovou 
činnost « od přípravy Majálesů přes dění sportovní až k zahraničním zájezdům© 
Taková činnost je společná všem mládežnickým organisacím ve světě a v uSM by 
měla být samozřejmostí© Druhý typ činnosti nazveme političnostío Zde se anga-
žují lidé 9 kterým iáleží na tom, aby existující názory studentů na politické 
dění byly adekvátně representovány a předkládány prostřednictvím Svazu 9 aby 
Sv&z nebyl jem vyke&avatele® určitých instrukcí, ale měl i odpovídající vliv 
n a tvorbu těcht® instrukcí© (Udržovací funkcionářinu, směřující jen k zacho-
vání 9 případně zlepšeni existujícího koryta 9 za činnost nepovažujeme 0) 

Poiitičn^st lidí je velmi úzce spjata s demokracií uvnitř Svazu© Členové 
ČSM maji práva na t«9 aby měli své názory© Mají právo i na ta, aby jejich ná-
zory byly odlišné od názsrů ofiřiálních - už pr»t#9 že oficiální názory se n e ~ 
jednou v minulosti ukázaly být názory špatnými, či přinejmenším diskutování-
hcdnýmío Je třeba dosáhnout stavu, kdy lidé budou veleni do vyšších orgánu pro= 
t*P že jejich názory odpovídají názorům jejich voliču a změní se stav dnes pře<= 
važujícíp že jsou totiž volerd proto, že jejich názory odpovídají názorům ofi-
ciálním© Anketa9 kterou nedávno prrvedl na V Š E časopis Ekonom ukázala, že podle 
j&ázoru 9396% lidí jsou funkcionáři vybíráni buS shora nebo "cestou nejmenšího 
odpore0'© Uvědomujeme si9 že politika uvnitř státu není jen věcí našich zvole-
ných zástupců © <3 o 9 nýbrž že oni maji jen přednášet názory svých organisací a 
celé naší mládeže ©©o0ff© Citovali jsme slova ministra Dra Jiřího Hájka, publiko-
vaná v Líladé frontě, 20© 12 0 19^ 

0000 

Vy v ol ^^^aadří z ení? 
Je třeba znovu přezkoumat vstah mezi voličem a fuákcionářem0 Jestliže čle-

nové neznají kandidáty při volbách9 lze to za existující situace vysvětlit (i 
když nikoliv omluvit)e Jestliže však ani po několika měsících, ba i letech ne= 
jgnají lidé své představitele, je to věc přímotskandální a je to jen další dů= 
kas odcizení, axíôtujícího ve Svazu* 



Domnívéme že 5« ta způsobeno jednostranným výkladem zásad demokratic-
kého fieatralismUp jimiž se Svaz řídí« Velmi důsledaě se sice dodržují zásady» 
že menšina je podřízena většině a. že usnesení vyššíeh. orgánů jsou závazná pro 
nižší orgá*iy i členy ČSM« Velmi nedostatečně se však dodržuje zásada, že vole-
n é orgány pravidelně skládají účty se Fvé činnosti organisacím, které je voli-
l y 0 Důsledkem je pak fakt-p že naši funkcionáři zapomínají na tc„ že jsou v e 
s v ý c h funkcích 2 aagí ao^i<. tedy jsou aašimi vyvolenými B a jednají jako naši 
isadřízesí» wživaj?«e m e t o d 9 které často připomínají b r a n n o u moc« Dalším důsled-
k e m je, žs 1 7 0 3 % ůáa*t-»íků ankety E k o n o m a .jsou funkcionáři,, zatímco pouhých 
9t\% účastníků s*'udí„ ie jsou aktivní v ČSM« C c potom dělá ve funkcích oněch 
8 , 2 % neaktivních? Za normální situace, za plného působení demokratického eea= 
třalísam (aniž by se n a oau demokratičnost zapomínalo), by je musely čleftské 
echůse již dávní odvolat z funkcí« 

č&at* slyšíme aámitkus Jsss. abychom našlí *>ěk-»ho lepšího«! Odpovídáme slo-
vy aforiety ° plevol je nutno ničit, i když není co sít« Ostatně, o tom, že 
b y nebylo osivěj b y se dalo xejspíše a úspěchem pochybovat« 

v Jí A i 
^ere^ao^ vJ, 
Abychom mohli naše zástupe« volit skutečně (t«j 0 vybírat x aejlepších), 

musíme také v ě d ě t , jaké jsou jejich názory na tu kterou otázku« M y všichni mu-
síme být osabaě aodpovědni za t o ? k t e r é lidi volíme a jak jednajío Musíme te-
dy jejich jednáasl nutaě »ě.iakým způsobem koatrolovat« Usnesení 9 které si mftže-
m e prečist 9 nám pranic aeřekaa • tom, jaké jsou individuální názory naších 
ŕisakcionáŕú a naprosto ssáa neumožňují je diferencovaně hodnotit« Například 
členové Vysokoškolský«h výborů jsou voleni zástupci všech škol ve městě« D á v á -
m e hlasy lide», a jejichž aásoreuřh a schopaosteeh jsme až dosud většinou nic 
»•slyželi« Když je jednou zvolíme, nemáme žádnou možnost sledovat jejich prá-
cio Není to důvěra příliš slepá? 

Pokládáme z& aaproat.® oprávněný požadavek ř aby veřejnost měla v nějaké 
formě přístup a a jednáaí svých vlastních orgánů« Soudíme 9 že nejvhodnější for-
m je přítomnost redaktorů fekultních časopisůp kteří tak budou moci infos-m»-
v a t o názorech našich jednotlivých zástupců« Kolektivní usnesení, jakožto ela-
boráty zhusta navýsost bezzubé,, pranic nevypovídají » práci jednotlivcůo D » 
•rgáaů - dlužno podotknout •= volíme právě tyta jednotlivce« Argument 9 že b y 
se mohly dostat n a světlo některé »«správné aázory, které jsou posléze p ř e h l a -
sovány, je daleko spíš* argument pro kontrclu aež p r o ni 

Dále se proti tomuto požadavku vystupuje s tvrzením 9 že tlumočení koakrét= 
nich názorů nemusí objektivně vystihovat atmosféru jednání« Usnesení tedy zřej-
mě vystihuje atmosféru věrohodně jitr Mají-li oficiální materiály skutečně za ú~ 
k o l seznamovat členy s prací jejich orgánů, dostává pikantní příchuí například 
fakt 9 že jede» Zpravodaj Vysokoškolského obvodního výboru vyšel v květnu 1965 
a áalaí až v b ř e z n u 1 9 6 6 ( 0 « 

§ S M £ 6 S L i M Š r y 

Jde o to p aby CSM přestsl b ý t dobročinnou organísací 9 kterou b y lidé zna-
li je» kdys potřebují jet zlevněně do zahraničío Ke zvýšení političnosti (či 
spíš k jejímu probuzení z letargie) je třeba, aby měl každý člen Svasu mládeže 
pocit, ae jeho jednání bude mít jiný než nulový efekt* že jeho hlas něco pla= 
ci a není igaorován c 

Vidíme dvě spolu a^avísející it».©sty9 mající jako společného jmenovatele 
prohloubení demokracie 9 které mohou navodit takovou situaci« P r v n í je radikál-
n í vylepšeni, volsbního mechanismu - zavedením předvolební ke.mpaněř případně 
tajaého hlasování« Druhou rozumíme posílení kontroly zdo^a, spolu s větším 
důrazem a a odpovědnost funkcionářů 0 Nejschůdnějším prostředkem k tomu~ 
to se naim zďé b ý t připuštění veřejnosti -- třeba v osobách redaktorů fakultních 
časopisů - na jednání všech studentských orgánů« 

Tyto otázky souvisejí s celým komplesem problému informovanostio Soudíme, 
že inf •rmcvanost o činnosti našich vlastních orgánů b y se měla stát naprostou 
samozřejmostí« K a r < j l K c m m d a 

J o s e f D n e b c ^ s ^ 



K \OJENSKE PRTPMVÍ 
Na výroční celoškolské konferenci byly vzneseny otázky e připomínky hlad-

ne možnosti presunu vojenskéh soustředění na dobu po Va ročníku a ohledně mož-
ností zkrácení základní vojenské služby 0 

Uvedené dotazy byly zodpovězeny zástupci vojenské katedry« Jelikož se však 
v ELIXÍRU čo 2 z prosiu.ee 19ó6 vyskytly opět připomínky k těmto otázkam, pod-
kládám» za nutné sek nim vy j adř51 j 

xt Zař3. zen• letního vo.lanského soustředěno 
Jsme sl vědomi toho, že zařazení letního vojenského soustředění po IV» 

ročníku na měsíc červenec a odborné praxe na měsíc srpftVje pro studenty citel-
né, protože se dotyká jejich doby prázdnin« K přesunu vojenského letního sou-
středěni došle však z těchto důvodu s 

ajškolní rok se prodloužil a trvá téměř do konce červnRo 
b)Vei®i»i CsLA nařídilo od roku 1967 vojenské letní soustředění v trvání 

5-ti týdaůo 
c)Náatupml termín absolventů vojenských kateder do zakladní služby se po-
sunul z lo září na 1 0 srpen poč isje rokem 1964o 

á)5 týdnů soustředění se nevejde do července po Vo ročníku a je autno za-
hajovat soustředěni jíž na konci června® 

Podle vládního usnesení čo 725A960 bylo proto pro všechny vysoké školy 
maří ze».« vojenské letní soustř eáěni po T T ročníku., Naše škola se souhlasem 
M*K měla od roku 1961 vyjímkuo Pro vojenskou katedru bylo toto urifctým kladenu 
Naší absolventi nastupovali do základní vojenské služby ihned po letním vojen« 
ekém soustředění., Byli proto lépe připraveni, než absolventi jiných vojenských 
katedero kteří měli přestávku jednoho roku mezi -ukončením vojenské přípravy a 
nástupem d® základní vojenské služby 0 

Provádění soustředění po V D ročníku je věak od roku 1964 spojene s ob-
tížemi v důsledku úprav uvedených v bodech a), b)„ c)» Absolventi nemají po 
ukončení letního vojenskéh» soustředění potřebnou ftgfeu na uspořádání svých 
záležitosti spojených se zajištěním pracoviště po skončení vojenské základní 
službyo 

Další nevýhodou je i to, že při soustředění po V 0 ročníku vznikalo nebez-
pečí, že absolventy který neměl možnost vykonat z některéhe důvodu vojenské 
letní soustředění (nemoc, úraz) bude nucen nastoupit základní vojenskou služ-
bu v trváaí 2 0 rokůo Neměl tí» již vlastně možnost účastnit ae dalšího letní-
ho soustředě»! s nižším ročníkeas v příštím řece, poněvadž přestal být řádným 
studentem školy 0 Přitom nutno vzít v iivahu, že podniky nechtěly uvolnit své 
zaměstnance = absolventy V§ - ne. 5ti týdenní vojenské soustředěni (nejedná se 
* v*jen«ké cvičení) a převřít veškeré závazky na sebe tak, jak je tomu se stra-
ny rektorátu při soustředění studentů (pojištění a z toho plynoucí povinnosti 
při vzniku ůrazuo) Při zařazení soustředění po IV c ročníku mají možnost vyko-
nat letní vojenská soustředění a tím splnit podmínky pro výkon jednoroční zá-
kladní vojenské služby i ti studenti, kteři se bez vlastní viny neúčastní sou-
středění po IVo ročníkUo Uohou tak učinit po Vo ročníku studia Q 

V otázse doby soustředění je tedy nutno dodržet vládní usnesení, čímž 
zájmy studentů metodou dotčeny (nárok na dovolenou před nástupem do základní 
vojenské služby, umežnění účasti na vojenském letním soustředění všem studem® 
tům a podo) 0 

Ke druhé o t á l e t Zkrácení v o .jenské základni služby pře absolventy VKg 

Vládním usnesením z roku 1960 byle upravene trvání základní vojenské služ-
by absolventů voienských kateder na 12 měsíců«, Důvod? Většina z nich zastává 
funkce nižších jejichž hlavním úkolem je výcvik jednoteko Při 6-ti 
měsíční základní vojenské službě by se absolventi nejen sami nezapracovali do 
těchto fuaúceí„ ale nemohli by pro aedostatek času ani účinně pomoci při výcvi-
k u 0 U absolventů nastupujících k odborným náčelníkům je situace obdobná* Přito® 



jsou důležité i požadavky bojové pohotevostio Dclku základní vojenské služby 
ovlivňují sájmy obraay státu® 

Nároky »a nižší velitele a vůtec aa absolventy vojenských kateder a« ne-
ustále zvyšujíc Katedry jsou hlavaC sležkou připravující budoucí aáložní ve-
litelské orgányo Proto doba základní vojenské služby 1 rok je v současné době 
plně apodstatn&MLo 

Současně s prodloužením základní vojenské služby ze 6°ti mSaícú i* zkrá~ 
til počet hodia vojenské přípravy na vysoké škole z 1200 hodin na 600 hodino 
Také počet vojenských soustředění v době prázdnin ae »nížil »& jediné po TVo 
ročmkUo Do roku 1950 byla vojenská příprava zařazena v 1« až IVo ročníku a od 
roku 1967 jen ve IIT„ a. IV» ročníkuo Při 4 letech vojenské přípravy byla dvě 
letní vojenská soustředění a to po II» a TVo ročníku. 

Vojenská katedra 

Ze zasedání STR 
Na zasedání STO 10o ledna bylo konstatovány že Klub vSCHT se od prosiace 

prakticky nehnul z mista0 Rada současně pověřila vedením JQjfcu J» Kobese z ná-
stěnného Elixíru místo V® Smět&ka 2 W 0 Dalším úpravám místností nyní stojí v 
cestě potíže se zavedením vody0 

Sinkuleho kolej, stejně jako Dínitrovss přešly z rukou ,rSCHT do správy 
ČVUTo 

Kolejní rada Sinkuleho koleje vyslovila své výhrady proti způsobu předání 
a požádala STPi o pi.tÍ>QrUo Dále se hovořilo o otázce hostinských pokojů na Stra-
rověo STR doporučila zaujmout nekompromisní stanoviska k jejich rušení a k ne<= 
oprávněnému vybírání nocležného0  
K večírku v Glo&usu 

W ČSil na své první schůzi v lednu (5° lo 67) projednal události při zakon-
čení večírku v Globusu 14«. 12<> 66o W se domnívá, že příslušník VB neměl důved 

ke svéau vystoupenío W se současně rozhodl požádat V5 Praha 6 o vysvětlení ce~ 
léh* JeJLiABim y této věcí bylí pověřeni Chaloupka a Jakl0 0 závěru bu= 
éou čtenáři Elixíru Informovanie 
Kvltuyv, i beseda 
oznámení 5a 30 ledna, byla odložena, protože se ukázalo, že tejpa&ia. nevyhovuje 
vše-' Protože si přejeme, aby naše beseda proti kulturismu byla ne-
jen zapálená ale 1 fundovaná, odložili jsme ji po vzájemné dohodě na březen** 
Zájemcům, kteří o to požádají, sdělíme včas datum i místo konáaí«, 
Insertní rubrika 

Redakce se rozhodla zřídit pro potřeby svých čtenářů inzertní rubrikuo Va-
še požadavky na výměnu skript, kamarádů či práce za jiné hodnoty ři3te na adre-
su redakce (budova VŠZ Čo dv» 192) či přes sekretariát ?SM0 Za otištění účtu-
jeme kolegům paušálně 10- Kčs, zaměstnancům 5»- Kčs* 

Oznamujeme zájemcům, že dopis Františka Sedláčka národním výborům IAISTE je k 
disposici na sekretariátě ČStto 



z r n í 
Je zima» Venku leží sníh a fouká ledový vítr, na stromech se tetelí vrány,, 

V posluchárnách VŠCHT se tete-i.í posluchači a totéž dělají i přednášející« Je 

to pochopitelné, vzayí je zima« 
V zimě bruslíme a sánkujeme, též na lyžích sjíždíme sněhevé pláně. Tím se 

zároveň etaštijemeo Jací bychom to byli vojáci, kdyby nám vadil mráx« Jseu však 

mezi námi ještě tací, kteří by se nejraději celou zimu váleli v teple, kdepak 

by do mrazu vylezli, e sportu ani nemluvě! Pro tyto houžvičky je právě navede-

no ono povinné zimní otužování, prováděné správou této školy, které spočívá v 

tom, že studenti povinně sedí čtyři nebe šest hedin v hladné posluchárně« Tím 

přivykají drsnosti zdejšíhe klima« 

Je zima Q Zdravotní střediska jsou přeplněná« Nechápu proč? Už dávn® by~ 

chom přece měli být otužilí! 
JJ 

Doslevník E K O N O M A » 

Sčastlivyj puÍ! 

J a rabotaju na promyšlennom závodě« 

Slastná to slepice! 

Pracuji na závodě, který byl posta-

ven s rozmyslem. 



Vražda v digestoři c 

čtvrtým pokračováním v minulém 

čísle (pokud nešlo přčíst, najdete je 

na nástěnném Elixíru) jsme ukončili otis-

kování detektivky Vražda v digestoři» 

Její autoři byli zatčeni příslušníky VB 

pro podezřeni z vraždy soudružek Ireny K. 

a Blanky B» Žalobu podali rodiče obou 

jmenovaných dívek. Bližší podrobnosti 

při pravidelné besedě nad číslem» 

Redakceo 

PODOBNÉ JAKO LONI, kdy vznikla 

slavná redakční koloběžka, bylo i letos 

uspořádáno silvestrovské soustředěni 

redakce na horách. Na rozdíl od loňska 

vytvořili jsme letos návrh redakčního 

závodfcího autao Z přiloženého nákresu 

je zřejmé, že auto má dokonale aerody-

namickou karoserii, odvozenou z osmi-

vesliceo Výkon je závislý na obsazení 

vozidla, maximálně tedy 6 šlapacích 

lidských silo 

Chiu 

Boži mle.iny melou»ofl 

o o. a vrata na sedm západů zamčená 

se nakonec stejně otevřou» Vedeni 

touto ideou jsme začali před třemi 

lety mírně i jizlivě psát o uzavře-

ných vratech do Zikovy ulice» Rok se 

s rokem sešel a naše skuhrání bylo 

odměněno» Citujeme z oběžníku, vyda-

ného rektorátem 5»1»«"»».bude od 

10.ledna 1967 otevřen vchod do budo-

v y ze Zikovy ulice (zafoí vchod)» 

Vchod bude otevřen v pracovní dny 

kromě sobot a mimo hlavni prázdniny 

denně od 6,00 hod» do 19,00 hod»" 

Gratulujeme k odveze lámat 

přežilé konvence1 

Upozorněni čtenářům» 

Vážení kolegové, redakční rada 

se na své schůzi 10» tom. rozhodla, 

že budete~li i nadále číst Elixír od 

poslední stránky, zařadí písňovou 

rubriku na místo úvodníku. 

NED/VNO JSME S E DOZVĚDĚLI, že 
dosavadní svazácký stejnokroj - tmavo-
modrou košili - nahradí bleděmodrá 
blůza s doplňky v motivech ČSM. (Např. 
manžetové knoflíčky ponesou erb ČSM). 
Není nám zatím známo, z jakého materi-
álu se budou blůzy vyrábět, doporuču-
jeme však, aby byly z jemného silonu. 
Límec, manžety a zapínání bude vhodné 
přizdobit vkusnými kraječkami, na prsou 
se bude pěkně vyjímat vyšívání, nejlé-
pe také s motivy fiSM. Takový stejnokroj 
bude opravdu vyhovovat jemnosti a vy-
tříbenému vkusu naší mládeže. 



av/ai rot&prmf— 
"Pod trojicí písmen GVK, jak ae pomalu již atává tradicí, přináší Elixír 

sloupek z galerie Kremáře v Dejvicích» Tam byla otevřena 6» ledna výstava Bohu-
mila Kubisty - výběr z celoživotního díla představitele naší umělecko avantgardy 
z období před 1. světovou válkou,," 

Těmito slovy začínal E. Kapkova recenze souborné výatevp díla Bohumila Ku* 
bišty v Galerii Vincence '-Craroáře, připravená do- tohoto číala Elixíru« kělo vy'ít 
18« ledna 1967« Kubistova výstava skončila 14« února, po ní následovala další 
(Gross, Zívr, Hák - malíř, sochař a fotograf slavné Skupiny 42) a Elixír stále 
jestč nebyl nc svítě. Jeden člověk míní, jiný mu to zrnění. Pro jistotu(protože 
není jisto, zda se nám vůbec podaří letos vyjít) uveřejňujeme také letopočet, aby 
se jednou vědělo .»» 

Kaše potíže vznikly rotaprintem, který máme, ale přitom vlastně nemáme, 
takže vytištěni Elixíru nakonec musíme zajištovat po všech čertech» Zhruba před 
rokem jsme se spolehli na to, že škola vlastní rotaprint (zapůjčený pražskému 
VOVu) a přešli z nepříliš vzhledného cyklostylu na náročnější, ofsetovou techni-
ku rotaprintu» Háčky se ukázaly býti dva» První, že vzhled časopisu netvoří je-
noiji technika, ale i grafik - a hledejte na VŠCHT člověka ochotného i schopného 
malovat stejně veliká p'smenka (račte porovnat naše titulky), natož nekreslit 
panáčka. Pozneli jsme, že bude možná vhodnější nespoléhat jen nr. vlastní síly« 

Druhá a nejpodstatnčjší potíž se ukázala být s rotaprintem. Školo jej kdy-
si koupila pro časopis Latinská Amerika, po něm si jej půjčil VOV a hospodařil 
na něm leckdo» Když jsme jej spatřili my, vypadal a3i jako boxer po prohraném 
utkání - bez generální opravy provoz nemožný,, A protože pomalu vypršela lhůta, 
na kterou měl VOV stroj najmutý, nechtěl se nikdo k tomuto siroteckovi hlásit« 

Nezbylo nám, dokud se příped nevyřeší, než běhat po Praze a shánět náhrad-
ní tiskárnuo Napoprvé, napodruhé, napotřetí a provizorium nám narůstá do defini-
tivního stavuo utrácíme tím mnoho času i energie, kterou bychom rádi věnovali 
užitečněji zlepšování úrovně časopisu» Zatím osmdesát procent práce, kterou s vyé. 
dáním Elixíru máme, užírají nezbytnosti, kfcéré s psaním článků a vlastní přípra-
vou čísla nemají nic společnéhoo Vracet se zpět v cestě, na kterou jsme již vy-
kročili, však nechceme» 

Rotaprint je zde, ne dosch, e v redakci máme vyškolené lidi, kteří s ním 
dovedou odborně zacházet» Jsou školy, které dokáží rotaprintu využít ve svůj pro-
spěch» Touto technikou se totiž tisknou skripta i některé publikace» Zvláště 
u tensích speciálních skript, která roky čekávají v pořadníku, se iniciativa 
mnohonásobně vyplatí. Na TSL v Praze či ne VUT v Brně ae této iniciativy chopilo 
Č2M. Elixír zde nabízí své služby» Studentům - i katedrám. 

Pi. 

GVK 

Z doslovníku EKONOMA; 

Ja nadějus, što ty večerom zajäoš» Kochám se nadějí, že do večera zajdeš. 

Ona spr&8Íla meňa. Neobyčejně mne zašpinila. 



Po zneškodneáí bandy AI Capaná 
íiť 

nastalo v bývalém sídle zločinu-mestě 
Chieagu-období takového míru,že to vy-

-

volalo vážné znep«kojení í ve vládní«h 
kruzíeho 

Aby předešla'případným demonstra-
cím nezaměstnaných policistú,objednala i '•» _ ____ proto vláda u fy General Electric spe-<» ___ 
ciální Rušiž veřejného pořádku»Přístroj 
ee tak osvědčil,že o jeho zavedení uvaí 
žují četná další "města,mezi jinými 
i Praha o • -•• 

Podle zprávy agentury! AUSVN uká-
zal poaleťni průzkum vnitírxäího trhu, 

- - I: 
Svoboda studia .ie zaručena ústaveUo Ž 8 v nejblížšísh měsíeíohjígSjjde hlavně 

V rámci Nové Hospodářské Soustavy 
uvažuje i dejvická Zoologická zahrada 
o ekonomičtějším využití některýah 
objektů bývalé VŠZ-b 

B B3 ffl m 
Jelikož žirafy mají v průměru 

méně vedlejších zájmů nmá dosavadní 
studenti,uvažují příslušná místa 
o přednostním přijímání těchto „Agen-
tura AUSVN rezolutně popírá,že by ná-
vrh nějak souvisel s potížemi kolem 
naplňovámí směrných čišelo 

o hubuetni občané již začferli svépomocí 
i.-

yyklízet doma půdy,aby mČli kde hubu 
BUŠito < I 

Je to typický přiklad chrvnickýah 
nedostatků v našem maloobchodě»který ne« 
dokázal zajistit dsstatek' hub náhradníchc 

Občaa A0Křesadlo z Českých Budě= 
' j ovie objevil na půdě staraiu elejomalbu, 
,díl* Petra Pa»la Rubena® Narazení Páačc 
iProteže se,«bával nález ohlásit,aby 

. i íí 

nebyl místním heličem opětovně nařknut 
z t^Biamu^jak tenta říkával,spálil 
obraz v kamne«h0Zmíněný holičBkterý 
jeho počínání sledoval klíčovou dír-
kou, obdržel vyznamenání za iniciativ-
ní jednánío ~ 



Paní as smetážksm a Io^atičkva 

Jeidím nerad vlakem«. P?ip®.dá mi j akci pod úroveň trmácet se v. ná* někam 
po kolejí«hp když stopem je ^estováni dvakrát ryshlejšíj pohodlnější a hlavně 
neskonale důstojnější o (Důstpjsější i přes nejapný vstah řady řidičů,,) Bohu-
žel nejsem vždy svým pánem, a když dostanu na vybranou? buäto vlakem neb"» zů-
stat domas obvykle po dlehnWo 

Vlakem se do Rakouska přijede z pražského Franz=Joaef Bahnhcffu (též Wil-
sonovo, Hauptbahhhoff a hlavní nádraží) na vídenský Franz-Josef Bhf«, Jediný 
rozdíl kromě jiaé-a mezi nimi je v tom, že 4 en vídenský bahnhoff je ještě o ně-
co starší a zspl£*ianějši® Mám dcjem, že Videňáei toto nádraží jen z piety k 
Československým ?bSanům udržují, protože jinde v Rakousku jsem už nic podobné-
ho ««spatřilo 

Vlak na aadraží Františka Josefa k- nči a kdo chce cestovat kamkoliv dál, 
musí se přesunout na některé ze čbyř nádraží ¡, pojmenovaných podle světových 
stran.,, která Vídeň spojují se světem» Z» ^dbahohoffu se jezdí do Itálie, do 
Tyrolska a vůbec na jih„ Je to nádraží na nožíčkách, protože v pravém úhlu 
pod ním se nalézá Ostbahnhr-ff, odfoui se zase jezdí joa Budapešl u Moskvu a kupo~ 
divu i na Brnoc Pohyblivým schodiště™ ss dostanete z Ostahnhoffu o další pa-
tri níž, do přízemí, kde teprve jezdí tramvaje a aut-a» A ještě o jedno pa,tro 
hlouběji můžete sjet ke stanicí podzemní dráhy, nebe, jak se dnes s oblibou 
říká, podpovrchové tramvajeo 

To se však konečně týká jen tzv0 vedlejších věcí kolem cestovánío Při 
vlastní jízdě vlakem přicházela mezi nás každé dvě hodiny starší paní a s om-
luvným úsměvem ná-n vymetla kiipóo Byl to jen obyčejný rychlík bez místenek» 

äarf 

Bulharsko 

Setká-li se 7 Šechů na Slunečném pobřeží, není na tom vůbec nie divného» 
Setkání 7 studentů z naší školy je věak důvod k oslavě» Za akční místo oslavy 
byl zvolen exkluzivní "pirátský koráb" na Slunečním pobřeží o Původního úmyslu , 
ztrávit večer v podpalubí, jsme se záhy vzdali, vzhledem k ne zrovna malému 
vstupnému (3,5 leva = 45 Kčs)<, Na palubu bylo vstupné pouze 0,5 leva a tak jsme 
intimně osvětlené prostředí dam v dlouhých robách a pánů ve fracích a smokin-
zích mohli spatřit jen při časté návštěvě toalety v podpalubí (mimochodem jed-
né z mála evropských toalet v Bulharsku)» 

číšník ve slušivém pirátském úboru a s poplašňákem, jevil z počátku znač-
nou neochotu v obsluze Čechů, ze kterých velká tržba nek^ukáo S přibývajícími 
lahvemi od výborného Pomorie ua našem stele se jeho odstup zmenšoval a při 7» 
lahvi si přisedl za účelem prohloube ní vzájemných českocbulharských vztahů» 
Při počítání útraty opominul jednu láhev se slovy, zda by některá ze slečen 
nechtěla strávit noc na korábu«, Následovala poněkud živější diskuse a téma po-
čestnosti a prodejnosti, po které jsme přece jen zaplatili všech 7 lahví a ve-
čer skončil bes újmy na dobrém jménu naší školy» 

-Jak-

» 

QJtjedrvvJm ^ SUDA, foUk^n
 Z* 

K o i c m o j e C fsLo um s , 
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X t tni pmthhx * 
M e t t*g Mři jsea při tel s o Tec. mě. r*rml p K t t ó í o T i s jeho přítele« ¿s«® J4o 

íií fteasáss přítal*» Asi já 0 aíd mäj přítelo Prse? Prostě j«»« ¿«4**k® 

d'ť.e saepMtelilio 

? R 0 a i S r o T U . s 

Gde ž děs pareniach ersiiajaŤ 

Ničevé aspodělajeSc 

Stal« «e to 8sáíí©4«säP jak ©fevykle so vie atá*áo Byl h#?ky áea .a ssél ¿ss® 

fantastiskou ílsešso Pl«eiil ¿««a ®e v prsp*?« eaýsh a špi.*a^ý®h iali«Í9ks »í j «ja 

bes zajmi doksřáa «isvf«aá o k m přízemních bytůB se kterých byl» síti i; 
pash aeiělaíh* «běda.» Ifedaá 1 etaí idylka«. 

Zahýbal jaea přivě do príchodu se kterého šišel pří jesray ehlaé- A tak jsea 

i* aěj vrazilo Do TÉBluva, ově«m 0 Byl stejně u p ř e n ý jak a já a vytyval* 

hučel do dívky, která by, nebýt toh* vedra, aohla sát toeala příjtesý ssmšij&ak;. 

N8k*likrát jsem pohnul svým vyschly« jazykem asi v tom Io jse® ® a 

bláha když potkává» Veas^j, sbsvláěš v ták příjaaaé společností. Váelav sahuhiftl 

eeei o toa, Se to v e d t q h o áplaě ¿»rašil® a že se sejdeme večer 'a Vojv®ážL Zjev-

•ai aě chtěl sis» vyětvat m. ®2áeio Jistě byl byl vyhověl jeho aevyslenreatas při-

a £ 0 kdyfcysh si aevšiaal iěsmé věci - ta dívka ně la levé oka sole&é a přavé p w » 

¡aělo O&aily srn» srřák#tf0 Chvíli jse® m sloěau zaraženě civěl 6 pak jsea ji se-

«sál* vsal á® isa®h© a t v á H ke světlu o Pot es* jsa® se navzájes ¡Ékifcli 

s m a Václav skep^aělo C® byl» dál už »«viao 

Ještě raš loupe v křlli a třesou se si kolena? Váelsv má as. aě vztek, 

je aůj a e p M t e l o Dívka se jaenuje Věra a koupili jsme si ledničkuo Tak-

též si slíbila trojčata 0 

K4e je iiSs» sa»hrfiB kteří sh«~ 
t m j í p á r ^ f 
M4aw a&šjgttio 



VZPOMÍNKA mtažení. 
A®i 14 dní p ŕ® d koste«® misBMlého akolníh«» gwfct»fls® Slía£r»a 

vila. velká c»dui<»pSVíi:?j-t!Í-pooÍi«shAŽ#0a«SBS»ftíTA®S« s příznivce naši školy na letní 
M ÍASSv^Tafeal na*3®3 táa 0 c 

Bohiai®! nevyšlo červnové čKalo tžátěnéhs Klixíru Dve které» bylo a», dvou stra-
nách podrobné po jednání 0tó j o «ísto a doba sra»fi/Aak»rano!l®ssebar c Dubrovník/ B 
výjezdy s včtšlsh «§st a další užitečné rady QSt®jné pokyny byly obsaženy i v roz= 
«aoŠených prálwofi©Íehpkteré byly p ř i p m v e a y pro každého účastníka a bylg také 
roswžše&y po školooZáráivežJ! jaw» také rozeslali de větších aiěsš koreaponäáky 
® "peate rastařite* j>a heslo®$O00t/®« tí» Bže kdokoliv dc toho města přijede a»á 

povinng.st/tě»a<6@ přijdou po ně« 0poáat zprávu^těchto koreapoe^ 
• Ä i fcylo poslána celkem 2t0®a.pl,oifc lOMársíapSuboticopLublaněaÝaraždinu0Ri®lqrp 
K®pČialya Plodivu*3wga»iio o o » o o 

f »hlede» k pozdní«« v y h l á £ s n £ / d H v nás to nenapadlo/se přihlásil jea velmi 
a»:ý poŽet zájeweíioVe skutežsa^gti «« Taž®ní zúčastnily jen tri osoby „shod««« 
«skr.l®a«ti p©.ř»á»téléo»®*áviaie wa hašení odjeli do stejných krajin i někteří 
&sdš*&ásiaiiatiokteří potom e IteŠeaí» v£@e. či méně sp olwpracovalí o 

$ři js»e měli v úmyslu jet vaichni najednou 0Jeden z nás s® však zdržel @ř&<=• 
ciálaě kvůli účasti na lehkoatletické lise a druhý neoficiálně pa»bo? autostop 
v ČSSR sa ukázal jako naprosto nespolehlivý dopravní prostředefc/sesta s Prahy 
do KiswjLřs» ibíi trvala tři d&y a tří n<&giana rozdíl od předpokládaných dvou/o 
V Äfieledku toho js»e a® setkali až v Aiekaranu9atMdentskéi» to feáfeořctuma pobřeží 
«Jaderského moř®o 7 p e c h o p i t e l ^ a®chut& utrácet tisíc diaárčt denně za «aat=> 
Jíáeké ubytování v casp' chatách a diky ft5BM0ie i se postavení stanu s® nu« 
s®lo platit/asi 500d/ 9 jsa« se rozhodli ®Mbytovat s®* na podlaze u skupiny vyso~ 
koŠkoláků z 3pna/o tom bláie v i ž B w s ^ a 66 v první« čísle T51ixíru/o 

Společný pobyt v Asakaraffiu jsme vyplnili k o n á n í » moři oloupením břoakvi 0 
courání» po okolí a výnča«*» zkušenssitíoVéČery j3me trávili pozorování« mezinárod« 
sil zábavy a posl&uchánáa výborné kapely t Lublaně 0 

Potlwch dn*ch spoleäaôh® žití jsne se opot rozd. li&íp&ebo? jeden z nas z ca« 
sowých důvodfi poks°»šoval v příssé s t ^ p ^ e s t č k 8 ® m l « u m o H 0 p o traaesAnkaranp 
JUibÍ8.XpBělehrad()§<srfia UíirgesoC«®t®(si lälouhou TT32 k® vykonal bes odpočinku 
a s hodinovou celní koatrolou se T3 hodi&oZ Burgaau po několikadenní rekreaci 
u «oře nastoupil cestu &<em& G 

SpoleŽmá pmal áfe&iích ávou skončila u římského amfiteátru v Pule/ůdajnl 
protc„že j®á®n. s »ich příliš c.hyápal/0Jeden odjel k 8erné«u moři 0zúčastnil se 
jako jeiiaíýja nás pláaewaného srazu v Nessebarw/viz Evrops66-3ulharsko/a abs@l° 
voval podstatnou Sáat trasy původně plánovínéoTojoS ašstsPrah a U r n o KO«árn© e 
3udapeS? 0Lublni 0AsÚEEran P Záhřeb e3člehrad 0*iž oSofiaoBurfas 0He3sebar£,5kop'JL je (,Dub° 
ro7níkpSplitsna.vátivil pouze poslední o Druhý byl x Puly donucen spatným stopem 

a nepři?.ni počasí k sbabělémi, ústupu domi 8což so m. rně snažil zastřít účastí 
na »istrovství repiblikyo 

Vzhledem k neuvážené pozdní době srazu v Dubrovníku se tenzo nekosÄloTaké 

vetáina koreapon8ák& se vrátils nepopsánai.n«bá» se vskař®« Díe "Adresát ax zásilku 
nevyzdvihcl^oMaSarsky se to ncpříklsd řekne" NEM KT!T!Ef'T,Ew(,srbochc»^atsfcy<BajJB 
TRIJAÍÍř0®o 

2 -jve j^ného by a® aohlo sdát 0ža "Paž«mi bylo neáspěšnápcož je v podstatě 
pr8váe0

?JNř*d©Mt® si všakpže jako členové TASSu máae povina«st podávat nečlRnfim 
fclesné iaf«•«£©«o 

vomo 90U10VAŤ f . /Jak. t ^ L r , 

^ L o ^ ^ ^ ž ^ í i í W f r r o V Ä ť 

o f o t a SOU^TVW 
o My ť í o f c r c i t i f o r 

mm i£ 



Zhruba před rokem proběhla tímto 
plátkem kratičká zprávička« že hrstka 
nadšenců založila Turistický a srandis-
tický spoleko Za tento rok se zde v ča= 
sopise objevilo mnoho článků seznamují-
cích širší studentskou veřejnost s čin-
ností tohoto spolku | nedávno byly. též 

uveřejněny Stanovy Tassu® Nemá smysl tedy znovu vypočítávat, co všechno TASS 
uspořádalo Bude zřejmě vhodnější, když vás seznámím s programem na rok 1967• 

Předně v době co nejbližší se chystá závod v klouzáni o putovního "ba-
žanta" a pak na jaře APUCH - Aprílové putěvání chemiků 0 0 místu a datu konání 
se zatím neví, ale zřejmě to bude v dubnu (duben = apríl) a opět někde blízko 
Prahy - snad v Brdských lesích® V květnu to bude opět tradiční Přebor v k u l i č -
kách - doufejme, že tentokrát b e z asistence V B Praha 6 e Na prázdniny se chystá 
několik nadšenců do Tunisu (snad se jim to podaří jako loni Jugoslávie®) 

A nyní bych se chtěl ještě v několika řádcích dotknout ideového a spo-
lečenského poslání TASSu® K tomu účelu jsem si vybral článek 2 Stanov TASSu ? 

který se pokusím rozebrat« "Smyslem činnosti je zvýšení hybnosti mas za účelem 
srandy® K tomu TASS využívá všech legálních i nezakázaných cest® Nejdůležítěj-
ším z tohoto je Tassisitika®" 

"Smysl činnosti" je to, proč to či ono děláme,* Proč třeba chodíme do pří<= 
rody, proč se smějeme, práč zpíváme a proč si vyprávíme vtipy. Proč se ploužíme 
často i 30 k m denně, proč spíme ve stodole nebo na postelích po dvou, abychom 
ušetřili, proč jezdíme vlakem přes noc, abychom se mohli ráno vydat nevyspalí 
na cestu® Proč se nebojíme deště ani piva® A sami si n a to "proč?" odpovídámes 
Protože nás to baví, libí se nám venku, odlehčíme svému tlustému břichu, které 
n á m tak krásně kjfce po častých návštěvách pražských hospůdek» Ale především 
to děláme kvůli dobré partě, dobrým kamarádům a srandě® 

"Hybnost" ve fysice rozumíme součin hmoty a ryclostij, jinak je výraz 
možno odvodit od slova hýbati se, což jinak znamená pohybe A protože pohyb 
v sobě implicitně zahrnuje rychlost a naše tělo je hmotou, tak se k té fysikál~ 
ní hybnosti stejně opět dostáváme® 

"Sranda" je slovo významově stejné jako jemu podobné slovo "legrace"® 
Zahrnuje v sobě smích a pobaveni, které jspu podmíněny dobrým kolektivem. V e 
špatnám kolektivu je totiž sranda jako o funuse. 

"Legální" - pravý opak od ilegální. Jinak hledej viz "nezakázaný". 
"Nezakázaná cesta" je cesta, která je dovolená k veřejnému užívání. 

T o tedy znamená, že cesta přes soukromý pozemek jo zakázaná. Všechny veřejné 
cesty jsou tudíž nezakázané a můžeme se beztrestně pohybovat. Takovou 
cestou může být i VOCHECHULE = volná chemická chůze lesem,, 

"TaBsištika" - původně tím bylo myšlemo jakési učení, Tassistika byla 
dokonce i definována® Definice však byla příliš umělá a jako každá jiná defini-
ce byla definitivní® Nám však mnohem více vyhovuje definice měnící se a tudíž 
nedefinující® A takovou snad může být jen sranda. 

Tolik tedy k výkladu článku 2 Stanov TASSu® 
Nakonec bych chtěl pozvat i vás ostatní studenty, kteří jako my máte r á -

di přírodu a srandu, abyste mezi nás někdy přišli® Přinese vám to jistě úlevu 
p o vyčerpávající práci ve škole a zdravé provětrání plic po pobytu v nezdravém 
prostředí školních laboratoří® 

Dostáváme se tedy i k významnému aspektu, který není ve gtanovách 
TASSu zakotven - TASS pomáhá i k e zkvalitnění studia na VŠCHT, o branném význa= 
mu nemluvě. 

Ťapuch! 
= r<9ik -

HAmDANOlUAľUCHU 
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Chovat velbloudi tassemnioi je snen nejen iot̂ sseu.»:i1 A ¿>t r-.v>že *>ouühi 

pcbyt pralesích Podkarpatské Ukrajiny (hranice nakonec nebyla otevřeno)?musí 33 
TASS spokojit s náhradním eundrem do Afrikyo 

Dalo by se jet do Tunisu,srekou přes Itálii a pak ten kousek lodi po mcřio 
(Ha koho nejdou žraloci ,může přeplavat o) Jako bezdovizový výmenný zájezd by to 
stálo do patnácti stovek za takové tři týdny p ohybu u Je to dost a musí sein tam 
někdo umět francouzsky.Kouknou se na to5co zůstalo kvůli Catilinovi z Kartága 
je zase druhá stránka věci,která spolehlivě vyeliminuje povahy0 

Jelo by se sačátkem podzimu,kdy je africké sluníčko akorát snesitelné* 
Kvůli zkušenostem z Tažení je s tím ale třeba hejbat hnedoNa dveřích máme schránkuo 

Sarf 
Dezorientačni zaTodo 

Po dvou ročnících TASSího Orientačního závodu se v prosinci loňského roku 
uskutečnil IT oročník Dezorientačního závodu školouoPatronát nad závodem převzal 
jako obvykle TASS a traí vedla spletitým terenem,který před mnoha lety vytvořil 
stavitel naši školyoZávodilo se ve dvou kategoriíchoV "Hlavní kategorii" starto-
vali posluchači prvního ročníku(járu,neplést s ročníkem závodu) a ve "Vedlejší" 
ti ostatní oTraí; byla velmi těžkána ta.k se nelze divit * že i pořadatelům,kteří ji 
vybírali se podařilo dvakrát zabloudit a jednu místnost nenašli vlastně vůbec, 
přestože na této škole vegetují jiř 4 roky0 

Vzhledem k obtížnosti trati bylo jen velmi málo zájemců,kteří cjrtěli změ-
řit evé síly s touto budovoucAni lákadlo dobře vychlazené premie(totiž piva), 
která ^účastníky čekala v cíli,nepřilákalo větší počet zájemců cIkdyž zvítězit 
mohli pouze tři?na start Hlavní kategorie přišlo 5 závodníků0 

Závodit se začlo před 7 hodinou a od té tehvile bylo možno vidět postavičky 
běhající mezi VŠCHT a bývalou VŠZ,s němou ptázkou na. rtech g "Nevíte,kde se říká 
U Spartana?",nebo"Kde je čo290,kdyrž v lopatře , o 291 následuje 288 ?"oKramě těch-
to problémů je Čekali ještě všetečné otázky kontrol,jako s"Co rozumíte pod pojmem 
čunda?" a "Panenství MoMajerové ~ pojednání"0Někteří,ti co byli méně zdatní sp po-
\ oušeli získat žádané informace ve vrátnici a jejich počímání tímto odsuzujeme* 

Cíl závodníky čekal v hospodě "Hospůdce",kde všichni obdrželi slíbenou 
prémii a kde byli také vyhlášeni vítězové0 

Jsou to v Hlavní kategorii ve Vedlejší 
lc ftavšankov lo Jirát 
2 o Kinova 2o Popel 
3c Hejraa 3o Körner 

Všem budiž nehynoucí rest a sláva! 
Na vysvetlenou s P- i ,;čunda" se rozumí zlý kamarád,který vám něco 

ošklivého provede e -a átnhc tázku většina mužských účastníků odpověděla,že 
s tím nemají nic sp a cívky naopak tvrdily,že si za to může sama0 

2 otassemník 
šachista jsou gentlemani o 

Představují nejen své dámy, krále, ale i své sedláky-a konřoO t^m s r mohl 
každý přesvědčit 18*llol966 v menze Sinkuleho -oleje,kde se konal již IIToroč-^ 
nik bleskového,šachového turnaje a VEPŘOVOU HLAVU o Po urputných bcjích společně 
zvítězili pánové Smeták,inž. Mertl a inžo Malievski,kteří soupeřům odebrali 
shodně 12 bodůoLoíiský vítěz Pachman zklamal očakávání a skončil na 4omístěe 
Další pořadí g 5oBra.da 9,5bo,6oHaase 8b,Drbal 7,5B., Hanák 7bo,Kašný 6,5bo9,,,o. 

Turnaj měl dobrou úroveň,kančí hlava byla zažita všemi členy a pivem0 
=sm-

Omlouvám* se účastníkům turnaje 0 vepřovou hlavu,že tat® zpráva je technic-
kým nedopatřením tištěna se zpožděním Elixíru nehodným a přeje jim mnoho úspěchů 
do dalších ročníl a»Snad nám prominouo p 



Lyž*> i 
V prosme: .6-21,66o se konalo soustředění běžců na Kolínské 3oud .Zúčast-

nilo se ho 28 posluchačů a posluchaček naš_ školy.Sněhová podmínky byly vcelku 
debró,takže rozjíždění aa prvním snehu splnilo svůj účel.V + d s e trž konalo 
so^s .ředěr- sjezdařů v Peci pod 3nvžkou.Druh' s -i-střvděni b ¿cč se bude konat 
v Ha. ccfcove,kde budou tak? uskut čněny dljžene př bory TJ Slavie Chenne v kla-
sických disciplinách.ojezdari na lednové soustřed . sice -djl ,alc z technic-
kých důvodů ho ukončili předčasně. 

Ve dnech 22-26.1.1967 se naái nejlepéí božci a sjezdaři zúčastni Pře oru 
\ lyžováni(oblast Cechy),který se koná v Liberci. 

Kromě těchto vysokoškolských soutěží se t é naší závodníci zučastňují veřej-
rých závodů,např. Z.Prochazka startoval na běž-ck^m "avodě o "Štít Rachtrovek" 
a umístil se z 54 staitujících na 30»místě,když startovalo celc reprezentační dr. 

Sezon« letošního roku bude na závodní činnost bohatá,lze si jen přát dobré 
sněhové pudminky, dobro formu a vysledky se pak již musí dostavit. 

KTV 
Hokeji ^ „ 

Těsně před vánočními svatky sehrálo nâ se družstvo 'v utkáni Přeboru V5 
v ledním hokeji. 

Utkáni se Strojní fakultou ČVUT Praha byle odující tr' postup ^VŠZ 
fi«Budějovice prohrála již dř /p s ČVUT 23:lKNoše družstvo začalo se značným 
respektem a prohrálo 1:6 (0:3,1:1,0s2).Tento výsledek je přesto úspěchem našeh 
družstva,lebot v dresu soupeře nastoupili éamí druholigoví s davisní hráči. 
V našem družstvu hra;]e divisní soutěž jediný Roubíček. 

Ihned po tomto utkání jsme nastoupili proti VŠZ z Č-B.Utkáni začalo příznivě 
a brzy jsme vedli řsO.Potom se však souper rozehrál,využil ochabnutí našich,na 
kterých se projevila únava a celkově vyhrál 4:5. 

V r/>šem družstvu nastoipilis V brance Mikeš,obran* "elkus,Wvrečka,Roubíček, 
úi k Volsnec,Mikeš Z.,Jánoštik jfi richa,Mulbauer,Pařez¡Dražil,Limburský,Kolbl, 
střídali Jech 1 Abraham. 

Poznámka: Běh zkouškového období je m rl'v l̂ r sli r,a Nif lajce,vždy 
v útarý a čtvrtek od 8,oo do 9,3o,neboí 7S je zedán pro VŠCľT ľ 

J,Horák,Oc.a.KTV,vedoucí dr. 
Plavecka liga pražských vysokoškoláků. 

T,kolo druhého iočníku "Plavecké ligy" bylo uspořád o dno 9.12-1966 
v bazénu v Podolí.Družstvo VŠCTIT reprezentovalo 12 poBluchčů 7, jOti nomimovrných, 
V indíviduelníc): disciplinách podavali pssluchači dobré výkony,ale ve štafetách 
skončila družstva VŠCIIT na posledním irístě. 

Při nominaci družstva do II.kole ,které bude na „tř- ,bude uutn<- věnovat vět-
ší péci výběru reprezentantů pro štafety.Do závodu by se měli zapojit i poslucha-
či I.ročníku.Je také chyba.,že naše škola nemá v plavecké lize družstvo žen. 

Z.Malý,o.a. KTV,vedoucí dr. 

časopis studentů VŠCHT v Praze. Pro vnit-
řní potřebu VŠCHT vydává STR ČSM na 
VŠCHT- Šéfredaktor Jaroslav Jirát, 
zástupce šéfredaktora Josef Dneboskv. 
Ročník IX, číslo3o Vyšlo li+A Páné 
1967v Adresa redakce» Elixír, VŠCilT, 
Technická 1905, Praha 6. 
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A když to bylo po roce, 
Stázi nosila na ruce« 
f.íkala muj?milý.2l synu, 
n ekr a j n i kdy mand o - jtf li nu, 
táta přefouk okarinu. 

2. Když pak vyjdou ty hvězdičky, 
zajdou sobě do světničky. 
Nevi děj v tom//' žádnou^/ vinu, 
Stáza zvedn*//krino-.j/linu, 
Lojza fouká okarinu. 

3 . A když vyjde slunka zaře, 
Stázi má pobledlé tváře. 
Lojza kruhy//?podvo-$ čima, 
zmačkaná je rfkrino-.jílina, 
přefouknutá okarina. 

Dnes vám předkládáme jednu píseň z celc řady písní milostných.Její vznik 
je nožnó klást do období asi iřed pěti lety,nebot v té době se nosily široké 
sukně,zvané krinoliny.Mohli jsme si vybrat jiné a třeba lepší,ale právě tato 
píseň nám umožňuje poodhalit roušku,do které až dosud byly zahaleny citové 
vztahy našich jen o málo starších přátel.Je vidět,že naši předchůdcové to se 
svou láskou neměli lehké,neb neznali nový československý lek na lásku,zvaný 
Antigest,ani specielně pro ně nabyly stavěny na státní útraty antikoncepční 
mříže za dvacet tisíc,jsko na Cinkuleho koleji.V době,kdy se za la3ku tvrdě 
platilo a to nikoliv tvrdou valutou jako dnes(v té době totiž Tuzex nebyl), 

tehdejší úřady nenalézaly dostatek pochopení pro to,že o mladé lidi je nutno 
pečovat.Krátkozrace je p nechávali svému oó"du a pa< se nelze divit,že populace 
v tc době nezdrav? rostla.Díky hbitému zágfthu našich úřadů se u nás udržuje 
klesající populace a navíc se ušetří peníze za manželská stipendia.Myslíme, 
že by se zkušeností načerpaných na Sinkuleho koleji dalo využít i ve škole, 
a to ták,že by se podobná zařízení instalovala i v posluchárnách,aby se zame -
žilo nejen neřesným stykům,ale případr' i nerestným pohledům nezi občma pohla-
vími (neřestné styky mezi stejnými pohlavími jsou tudíž v zásadě povoleny ), 
ale pak by v mříži nemohly růstat ty dírky. 

-jok-


